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Sak 1: Departementets overordnete tilbakemelding på virksomhetsrapporten for 2. tertial 2010 
 
Departementet ga tilbakemelding om at virksomhetsrapporten ga et oversiktlig bilde av 
etatens resultater per 2. tertial, men at man savnet noe mer analyser av underliggende 
utfordringer og relevante tiltak for å bedre måloppnåelsen knyttet til de ulike 
styringsparametrene.  
 
Konklusjon: 
• Arbeidsdepartementet og Arbeids- og velferdsdirektoratet vil i fellesskap se nærmere på 

rapportformen for virksomhetsrapportene frem mot virksomhetsrapporten for 1. tertial 
2011.  

 
Sak 2: Situasjonen i ytelsesforvaltningen 
Direktoratet orienterte om utviklingen i antall saker til behandling og saksbehandlingstid. Det 
har vært en nedbygging av antall saker til behandling fra 2. tertial 2009, men mengden har 
flatet noe ut gjennom 2010 og fremdeles ligger en stor andel av ytelsene hvor det er etablert 
interne normtidskrav over kravet. Direktoratet redegjorde imidlertid for at det er en positiv 
utvikling innenfor enkelte ytelser, og at det ser ut til at fylkene har bedre kontroll over 
saksmengden nå sammenlignet med ett år tilbake. Direktoratet har ikke informasjon som tyder 
på at registrert lang saksbehandlingstid for AAP i NAV- kontorene har medført at brukere 
med overgang fra sykepenger har stått uten livsoppholdsytelse. Direktoratet utreder fortsatt 
årsaken til den negative utviklingen i statistikken på dette området.  
 
BLD etterlyste status for utvikling av foreldrepengeregisteret og status for arbeidet med 
bidragskalkulatoren.  
 
Departementet viste til effektivisering av ytelsesforvaltningen og at statistikken over 
saksmengde viser at inngang og produksjon fortsatt følger hverandre tett og med betydelige 
svingninger. Direktoratet redegjorde for at det arbeides systematisk med å sikre gode 
standardiserte rutiner og verktøy i ytelsesforvaltningen og at arbeidet med BIP og 
Kontinuerlig Forbedring (KF) har gitt gode resultater på produksjonen på mange av 
ytelsesområdene. Den samlede positive effekten på produktivitet ser en imidlertid ikke ennå, 
men en kan ifølge direktoratet se at de store svingningene i produksjonen flater ut på 
ytelsesområder der BIP og KF-prosjekter er gjennomført. Samtidig fremhevet direktoratet at 
større, spesialiserte enheter i større grad lykkes med å flytte ressurser mellom saksområder 
avhengig av svinginger i saksinngangen og mellom gamle og nye saker.  
 
Elektronisk dokumenthåndtering for Arena-ytelsene (dagpenger og arbeidsavklaringspenger) 
skal innføres 15. november. Elektronisk dokumenthåndtering for Infotrygd-ytelsene 
planlegges driftsatt 15. februar 2011. Ifølge direktoratet er det usikkert hvordan 
implementeringen vil påvirke utviklingen i fylkene i 3. tertial. Det er i gang et prosjekt i 
direktoratet for å støtte fylkene og sikre tilstrekkelig lederforankring i forbindelse med 
innføringen av elektronisk dokumenthåndtering. Basert på erfaringene etter første 
implementeringsrunde i november, vil direktoratet vurdere risiko og ev. tiltak for iverksetting 
av elektronisk dokumenthåndtering for Infotrygd-ytelsene. 
 
Direktoratet redegjorde for at saksmengden ved NAV Internasjonalt har økt betydelig det siste 
året. Antall saker under behandling er fortsatt høyt på tross av betydelig nedbygging av 
medlemskapssaker de siste månedene. Utenlandsområdet er et prioritert område for 
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direktoratet 2011 og styrkes internt med om lag 20 årsverk. I tillegg jobbes det med å forbedre 
arbeidsprosessene.  
 
 
Konklusjon: Direktoratets rapportering og orientering ble tatt t.e. For øvrig var det enighet 
om:  
• Arbeids- og velferdsdirektoratet gir i eget brev svar til BLD innen 1.2.2011 om status for 

utviklingen av foreldrepengeregisteret. Arbeidsdepartementet er kopimottaker.  
• Arbeids- og velferdsdirektoratet vil innen 1.2.2011 gi BLD en særskilt rapportering for 

status i arbeidet med bidragskalkulatoren. Arbeidsdepartementet er kopimottaker.  
• Arbeids- og velferdsdirektoratet vil i etterkant av første implementeringsrunde av 

elektronisk dokumenthåndtering for Arena-ytelsene 15.11.2010, gi departementet innen 
21.1.2011 en skriftlig redegjørelse om oppfølging av risiko ved at elektronisk 
dokumenthåndtering for Infotrygd-ytelsene som er planlagt iverksatt fra 15.2.2011. 

 
Sak 3: Oppfølging av brukere 
Direktoratet redegjorde for at etaten har et godt fokus på overgang til arbeid. I tilknytning til 
oppfølging av ordinære arbeidssøkere, herunder garantiordningene, antyder undersøkelser at 
etaten har en tettere oppfølging av ungdom og langtidsledige, enn det som gir utelling i de 
ulike indikatorene.  
 
Direktoratet pekte videre på at det på sykefraværsoppfølgingsområdet jobbes mot å forsterke 
innsatsen rettet mot arbeidsplassene gjennom ved bl.a. økt og bedre koordinert systeminnsats 
fra arbeidslivssentrene. Sammen med Helsedirektoratet forsterkes også innsatsen rettet mot 
behandlerne. For å begrense antall søkere til AAP er det, ifølge direktoratet, viktig å styrke 
tidlig oppfølging av brukere i sykemeldingsperioden gjennom større fokus på aktivitetskravet 
ved 8 uker og oppfølging gjennom dialogmøte 2. Det jobbes også for å ”snu flere brukere i 
døra” med mer arbeidsrettede tiltak framfor å tilby arbeidsevnevurderinger. Det gjenstår 
fortsatt en del oppfølgingsarbeid rettet mot ”konvertittene”. Det er ventet at en del av de som 
tidligere mottok tidsbegrenset uførestønad, vil kvalifisere til uførepensjon.  
 
Konklusjon: Direktoratets rapportering og orientering ble tatt t.e. For øvrig var det enighet 
om: 
• Frem mot tildelingsbrevet for 2011, vil det arbeides med å utforme ev. styringsparametre 

og rapporteringskrav som viser etatens oppfølging av garantiordningene samt den samlede 
innsatsen og resultatene i NAV-kontorene av oppfølgingsarbeidet overfor personer som 
inngår i garantigruppene.  

• Departementet vil avklare hvorvidt det kan være aktuelt å be arbeids- og 
velferdsdirektøren ev. en annen representant fra direktoratet, komme å redegjøre i 
oppfølgingsgruppa for IA-avtalen om hvordan arbeidslivssentrene inngår i etatens 
samlede sykefraværsarbeid. 

 
Sak 5: Departementet orienterte om arbeidet med  
• Nytt uføreregelverk  
• Smartjobb 
• Sysselsettingsstrategien av personer med nedsatt funksjonsevne; hovedretning, tidsplan og 

samhandling 
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BLD inviterte avslutningsvis arbeids- og velferdsdirektøren til BLD 11. januar 2011 slik at 
departementet kan gi den nye direktøren en presentasjon av de oppgavene Arbeids- og 
velferdsetaten forvalter for BLD. Direktøren takket ja til dette.   


